
Protokół z posiedzenia XLIII Sesji Rady Gminy Kłodawa, 
która odbyła się w dniu 24 sierpnia 2022 roku 

w Gminnym Centrum Kultury w Kłodawie. 
 
Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona otworzył obrady XLIII Sesji Rady 
Gminy Kłodawa.  
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum  
Na podstawie listy obecności oraz logowań w systemie e-sesja Przewodniczący stwierdził, że 
w obradach XLI Sesji uczestniczy 15 radnych. 
Obecni: 

1. Bożena Adamczak 
2. Gerard Bieryło 
3. Henryk Brzana 
4. Ryszard Burzawa 
5. Katarzyna Chmiel-Dera 
6. Rafał Chodkiewicz 
7. Wanda Grabowska 
8. Andrzej Korona 
9. Jan Kubera 
10. Roman Leśnicki 
11. Janina Maciejewska 
12. Benedykt Piotrowski 
13. Ireneusz Winnik 
14. Wiesław Witczyk 
15. Damian Żołędziejewski 

 
Ad.3. Przyjęcie porządku obrad 
Wójt Gminy Kłodawa poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie aglomeracji. (druk BRG nr 578). 
W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona 
zarządził głosowanie. 
Głosowanie nr 1 w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad z poprawką dotyczącą wprowadzenia projektu uchwały w sprawie 
aglomeracji (druk BRG nr 578).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
 



Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z XLI 
Radny Jan Kubera powiedział, że w punkcie dotyczącym dyskusji nad przyjęciem Raportu o 
stanie Gminy Kłodawa Przewodniczący Rady użył zwrotu, iż ja „kłamię”. W protokole jest 
zapis iż mówię nieprawdę. Proszę o zapis „że ja kłamię”., tak jak to zostało powiedziane. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona odpowiedział, iż z całą pewnością nie 
użył słowa „kłamię”. Zaproponował aby sprawdzić to na nagraniu z sesji. 
 
Po dalszej dyskusji złożono wniosek aby odłożyć przyjęcie protokołu na następną sesję do 
czasu sprawdzenia wypowiedzi. 
Rada przyjęła wniosek przez aklamację 
 
Następnie w związku z brakiem uwag co do protokołu z XLII Sesji Rady Gminy Kłodawa 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona zarządził jego przyjęcie pod głosowanie. 
Głosowanie nr 2 w sprawie: 
Odłożenia przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji do czasu wyjaśnienia wypowiedzi 
Przewodniczącego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
 
5. Rozpatrzenie informacji: 
a) Wójta o jej działalności w okresie międzysesyjnym (druk BRG nr 579); 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak omówiła sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. 
 
b) o realizacji funduszu sołeckiego w I półroczu 2022 roku (druk BRG nr 580) 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Wanda Grabowska 
poinformowała, iż komisja przeanalizowała informację i nie zgłosiła do niej uwag. 
 
c) o pozyskiwaniu środków w pozabudżetowych w I półroczu 2022 roku (druk BRG nr 581); 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Wanda Grabowska 
poinformowała, iż komisja przeanalizowała informację i nie zgłosiła do niej uwag 
 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
a) zmiany uchwały budżetowej Gminy Kłodawa na 2022 r. (druk BRG nr 582) 
Skarbnik Gminy Agnieszka Chudziak omówiła projekt uchwały. 
 



Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Wanda Grabowska 
poinformowała, iż projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 3 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Kłodawa na 2022 r. (druk 
BRG nr 582).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycję nr XLIII/364/2022. 
 
b) określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Kłodawa na rok szkolny 2022/2023 
(druk BRG nr 584) 
Wójt Gminy Kłodawa omówiła projekt uchwały i wprowadziła autopoprawkę w § polegającą 
na wpisaniu cen za paliwa 
 
1. olej napędowy B -7,17 zł za 1 litr,  
2. gaz LPG - 3,31 zł za 1 litr,  
3. benzyna E5 (l. oktanowa 98) -7,54 zł za1 litr,  
4. benzyna E5 (l. oktanowa 95) - 6,73 zł za 1 litr. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Wanda Grabowska 
poinformowała, iż projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 4 w sprawie: 
Podjęcia uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Kłodawa na 
rok szkolny 2022/2023 (druk BRG nr 584).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 



Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją nr XLIII/365/2022 
 
c) określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin dla dyrektorów szkół lub przedszkoli, wicedyrektorów szkół oraz nauczycieli 
pełniących obowiązki w ich zastępstwie (druk BRG nr 585) 
Przewodniczący Komisji Oświaty Roman Leśnicki  poinformował, iż projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 5 w sprawie: 
Podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin dla dyrektorów szkół lub przedszkoli, wicedyrektorów szkół 
oraz nauczycieli pełniących obowiązki w ich zastępstwie (druk BRG nr 585).  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją nr XLIII/366/2022. 
 
d) nadania nazwy ulicy w miejscowości Santocko (druk BRG nr 586) 
Przewodniczący Komisji Oświaty Roman Leśnicki  poinformował, iż projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 6 w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Santocko (druk BRG nr 
586).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 



Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją nr XLIII/367/2022. 
 
e) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy 
Kłodawa (druk BRG 587) 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ryszard Burzawa  poinformował, iż projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa zarządził głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. 
 
Głosowanie nr 7 w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych 
stanowiących własność Gminy Kłodawa (druk BRG 587).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją nr XLIII/368/2022. 
 
f) apelu w sprawie budowy sieci Internetu światłowodowego (druk BRG nr 583) 
Radna Katarzyna Chmiel – Dera odczytała apel, którego jest wnioskodawczynią. Dodała, iż 
kieruje apel w imieniu wszystkich miejscowości w Gminie Kłodawa. 
 
Po dyskusji Radna złożyła autopoprawkę polegającą na tym aby apel przekazać Urzędowi 
Komunikacji Elektronicznej, Ministerstwu Funduszy i Polityki Regionalnej, Zespołowi 
Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa, Orange Polska. 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona zarządził 
głosowanie nad przyjęciem apelu. 
 
Głosowanie nr 8 w sprawie: 
Przyjęcie apelu w sprawie budowy sieci Internetu światłowodowego (druk BRG nr 583).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 



Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
 
g) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania przy realizacji 
zadania polegającego na przeglądzie obszaru i granic aglomeracji Gorzów Wielkopolski 
(druk BRG nr 588) 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak omówiła projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona poddał przyjęcie 
uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowanie nr 9 w sprawie: 
Przyjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 
współdziałania przy realizacji zadania polegającego na przeglądzie obszaru i granic 
aglomeracji Gorzów Wielkopolski (druk BRG nr 588).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Bożena Adamczak, Gerard Bieryło, Henryk Brzana, Ryszard Burzawa, Katarzyna Chmiel-Dera, 
Rafał Chodkiewicz, Wanda Grabowska, Andrzej Korona, Jan Kubera, Roman Leśnicki, Janina 
Maciejewska, Benedykt Piotrowski, Ireneusz Winnik, Wiesław Witczyk, Damian 
Żołędziejewski 
Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją nr XLIII/369/2022. 
 
7. Wolne wnioski 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak podziękowała za zaangażowanie w organizację 
Dożynek. 
 
Radny Henryk Brzana – zapytał co z naprawą studzienki. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Grzegorz Zapytowski – odpowiedział, ponownie że zgłosi 
interpelację w tej sprawie. 
 
Radna Bożena Adamczak – powtórzyła informację uzyskaną na posiedzeniu Komisji 
Komunalnej dotyczącej podzielenia zadania budowy ścieżki rowerowej Wojcieszyce – 
Różanki na trzy etapy. Został rozpisany przetarg, który do końca sierpnia ma zostać 
rozstrzygnięty. To zadanie jest bardzo oczekiwane przez mieszkańców. Pierwszy i drugi etap 
to będzie budowa nakładki asfaltowej a trzeci to budowa ścieżki rowerowej. Zapytała jakie 
szanse ma budowa tej ścieżki rowerowej. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Grzegorz Zapytowski odpowiedział, że zadanie zostało 
złożone do Polskiego Ładu i będzie miało konkretny czas realizacji. . Zadanie najpierw 
zostanie zaprojektowane a później wykonane. Otwarcie ofert nastąpi do końca sierpnia a 



dopiero potem rozstrzygnięcie przetargu. Może to potrwać miesiąc czasu. Po otrzymaniu 
kwoty będzie można powiedzieć cos więcej. 
 
Radna Bożena Adamczak – odnośnie bezpieczeństwa na drodze powiatowej ponownie 
poprosiła o wybudowanie chodnika przy ulicy Lipowej na skrzyżowaniu z ulicą Szkolną. 
Zadanie było obiecane w 2021, potem nie udało się wybrać wykonawcy a teraz nie ma na nie 
środków. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Grzegorz Zapytowski wyjaśnił, iż nie potrafi odpowiedzieć czy 
środki na cen cel zostaną wyasygnowane. 
 
Radna Bożena Adamczak – poinformowała, że mieszkańcy ulicy  Zielonej proszą o podjęcie 
działań które poprawią bezpieczeństwo na tej ulicy poprzez zamontowanie dwóch 
spowalniaczy ruchu (przy boisku i wjeździe na ulicy Szkolnej) oraz zamontowanie punktu 
świetlnego. Zapytała o plac zabaw przy boisku. 
 
Sekretarz Gminy Kłodawa Karolina Niciejewska – odpowiedziała, że progi na ulicy Zielonej 
nie są wpisane do zadań nadchodzącego budżetu. Żeby móc podjąć decyzję o ich realizacji 
trzeba najpierw sprawdzić warunki techniczne. Odnośnie placu zabaw trzeba poczekać aż 
zakończy się procedura związana ze wszystkimi pozwoleniami, jak to się zakończy 
natychmiast przystąpimy do realizacji zadania. 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak odpowiedziała, że zadania takie jak oświetlenie 
można realizować w ramach inicjatyw społecznych.  
 
Radna Janina Maciejewska – podziękowała za chodnik w Rybakowie i zapytała co z asfaltem 
na drodze Rybakowo – Zdroisko. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Grzegorz Zapytowski – odpowiedział, że zadanie znajduje się 
na liście rezerwowej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – odpowiedział, że galopująca inflacja 
oraz zbliżająca się recesja spowodują konieczność weryfikacji wielu planowanych zadań. 
 
Radny Henryk Brzana poinformował, że przewrócony znak przy kościele w Wojcieszycach. 
 
Radna Wanda Grabowska podziękowała za naprawę sygnalizacji świetlnej w Chwalęcicach. 
 
Radny Jan Kubera poinformował, że wysokie krzaki przy ulicy Owocowej (koło Dina) i 
Brzoskwiniowej ograniczają widoczność i utrudniają wyjazd. Zaproponował aby w przyszłości 
może pomyśleć o rondzie, ponieważ te krzaki bardzo szybko odrastają 
 
Radna Katarzyna Chmiel – Dera zapytała, czy są dalsze plany budowy kolejnych etapów 
chodnika przy ulicy Niepodległości. Przekazała prośbę od mieszkańców aby nie montować 
progów zwalniających tuż przy oknach domostw i poprosiła o przestawienie progu 
znajdującego się tuż przy oknach mieszkańców ul. Niepodległości o kilka metrów. 
 



Przewodniczący Rady Powiatu Grzegorz Zapytowski odpowiedział, że uważa iż w przyszłości 
to zadanie zostanie dokończone, ale na pewno nie w tym roku. Odnośnie progów 
zwalniających przekaże prośbę Naczelnikowi Tokarczukowi. 
 
Radna Katarzyna Chmiel – Dera – poprosiła o wymianę ogrodzenia na placu zabaw przy ulicy 
Niepodległości. Zapytała czy zabrane urządzenia z placu zabaw na osiedlu Parkowym 
powrócą na miejsce. Poinformowała, że „zapach” wydobywający się z wysychającego stawku 
przy Osiedlu Parkowym bardzo utrudnia życie mieszkańcom oraz czy są jakieś nowe 
informacje w sprawie budowy sklepu w Różankach. 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak odpowiedziała, iż uważa że kierownictwo sklepu 
prowadzi grę na czas aby wymusić na Wójcie albo Staroście wybudowanie drogi. Odnośnie 
stawku, został wyczyszczony a ryby zutylizowane. Dodał, iż liczy na to że pora deszczowa 
rozwiąże problem.. Ogrodzenie placu zabaw zostało naprawione a następnie zniszczone. 
Dodała, że na zebraniu wiejskim tematy zostaną poruszone. 
 
 
Sołtys Radecki powiedział, że spowalniacze przy ulicy Zielonej są bardzo potrzebne. 
Zaproponował, że Sołectwo dołoży do realizacji tego zadania z funduszu sołeckiego. 
 
Radna Bożena Adamczak podziękowała Sołtysowi Radeckiemu za poparcie konieczności 
budowy spowalniaczy przy ulicy Zielonej oraz za dbałość o miejsca pamięci w Różankach. 
 
Sekretarz Karolina Niciejewska odpowiedziała, że gmina musi przeanalizować, czy są 
warunki techniczne pozwalające na budowę spowalniacza. 
 
8. Zamknięcie obrad 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Andrzej Korona zamknął 
obrady XLIII Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: 
Kamila Kłosowska 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
Andrzej Korona. 

 
 

  


